

saban diciendo sencillamente : *No estoy endemoniado.* « Formado sobre este modelo el cristiano objeto de la calumnia alejarse á está y no la devuelve. Aguanta los golpes que recibe, pero no los devuelve. Y accesible á todo resentimiento, no es de si mismo de quien se compadece ; sino de aquellos que con sus crímenes insultos se perjudican á sí mismos mas que á él pueden perjudicarle. Superior á la venganza, no solo les perdona, sino que invoca para ellos el favor del cielo ; hace servientes votos por su felicidad, en el momento mismo en que la destrozan con sus ultrajes¹. »

1. La Luz, loc. cit. — *Respondit IESUS : Ego dæmonium non habeo.* In his Albertus Magnus sic loquitur : « Per hoc quod dæmonium eum habere dicebant, Spiritui gratiae (qui ab ipso procedit) contumeliam faciebant, et ideo negavit, et correxit, sed per hoc, quod eum Samaritanum dicebant, sibi humanam generationem attribuebant. » Unde salutar hoc deducit documentum, quod videlicet injurias Deo et proximis nostris illatas iniquissime ferre, eorumque honorem et innocentiam defendere debeamus ; mansuetos vero non ex alia parte exhibere, actionesque quæ personam nostram privatim contingunt, patienter dissimulare debeamus. Unde Theophylactus ait : « Cum seipso filios Dei dicerent, vehementer eos coarguit, veritatem vindicans ; quando autem ipsum injuria afficiunt, non ulciscitur ; docens etiam nos, quæ contra Deum sunt vindicare ; quæ autem contra nos, mansuete ferre, sicut et ipse mansuete dixit : *Ego dæmonium non habeo, sed honoro Patrem meum.* » Quod si non se sed ipsos vere a dæmone possessos esse asserisset, « verum utique dixisset, inquit Beda, quia nisi impleti dæmonio, tam perverse de Deo loqui non possent, sed accepta injuria, etiam quod verum erat, dicere veritas noluit ne non dixisse veritatem, sed provocatus contumeliam reddidisse videretur. Ex qua re quid nobis innuitur nisi ut eo tempore, quo a proximis ex falsitate contumelias accipimus, eorum etiam vera mola taceamus, ne ministertum justæ correpotionis in arma vertatur furoris. » (MANSI, *Ærarium Evang. Dom. Passion.*). — *Honorifico Patrem meum.* De præsenti honorifice ad vestram contumeliam Dei gloriam, æquo animo ferendo ; et honorare Deum non est opus dæmonis, qui Dei gloriam furatus est olim, et semper quantum in se est, furatur (SALMERON, ap. Monsi, loc. cit.). — Verbo

Al justificarnos de este modo nuestra justificacion resultará perfectamente legitima y justa con respecto á nuestros detractores.

et opere, et in omnibus exhibeo honorem, cultum, et obedientiam Deo Patri, secundum quod homo sum. Ex quo patet sanctitas vitæ meæ et quod cum dæmonibus non concordo, sed eorum cultum destruo, idolatriam reprobo, vitia damno, hominesque ad Deum converto, ut eum in omnibus toto corde diligent, et honorant (DIONYS. CARTH. ibid.). — *Vos inhonorastis me..* tum non præstantes mihi legato Patris fidem, tum objiciendo me habere dæmonium et apponendo juxta arcam Domini idolum Dagon, tum denique vocando me Samaritanum (SALMERON. ibid.). — *Ego dæmonium non habeo.* Patet ex Scripturis eos qui peccant, multa facere contra rationem, non alia de causa nisi quod ipse capaces facti sunt vel mari spiritus actionis, vel immundi dæmonii voluntatis. Itaque non dubitarunt peccata, quæ levissime habentur, dæmoniis attribuere ii, qui repentinam iracundiam dæmonii esse dixerunt : itemque obtrectationem. *Verisimile est etiam alia innumerabilia nos, qui dæmonium videre videamur, et ex voluntate sententiaque eorum agamus, facere.* Et quemadmodum in hominibus nemo est mundus a sorde, nemoque justus in terra, qui taciat bonum, et non peccet ; sic nemo est etiam a dæmoniis liber et purgatus, et qui nunquam eorum operationis et actionis sit capax. Quocirca curationes quæ in Evangelio scriptæ sunt, ad allegoriam transferentes, in quibus sunt etiam dæmonum expulsiones, dicemus dæmonas a JESU expelli ex omnibus, qui quod a Verbo curarentur, jam dæmonum actiones non probarent. Solius igitur JESU vocem esse existimo, qui solus expoliavit principatus et potestates, atque exemplum de eis prodidit, triumphumque egit, et in ligno trophyum contra omnem adversariam virtutem crucem statuit, ut illud : *Venit princeps hujus mundi, et in me non habet quicquam, ita hoc, Ego dæmonium neque habebam, neque habeo, neque habeo.* Verba autem possumus quidem etiam nos proferre, et dicere, *Dæmonium non habeo ;* sed coarguemur eodem modo, quod ii qui se a dæmonio occupari negaverunt, et tamen rebus ipsis et veritate convicti sunt mendacii. An non arguunt nos dæmonio agitari, cum mansimus in seditione, et ultro ac sponte clamamus furore atque iracundia incensi, aut furentes, et quasi hinnientes cum uxoribus nostris equorum insanientium ad equas instar congregimur, Dei de vacuitate

Mas el Salvador quiere ademas que sea santa respecto á nosotros, es decir que no busquemos en ello nuestra gloria y esto mismo es lo que Él quiso darnos á entender cuando dijo á sus enemigos: *En cuanto á mi no busco mi propia gloria; otro hay que la busque y hará justicia.* En nuestras justificaciones pues « no debemos tener ni guarnos mas móvil que la gloria de Dios y el provecho del prójimo. Sepamos distinguir la apología de la jactancia ; el cuidado natural de nuestra reputacion, de la vanidad ; el temor á la critica ó reproce, del deseo de alabanza ; la conservacion de nuestro honor, dei crecimiento ó aumento de nuestra gloria. Corran en hora buena tras la consecucion de la gloria de este mundo los que por él tan solo viven ; pretendan sí tan frívolo y vano premio, digno de sus estrechas miras ; gozense con semejante humo digno alimento

a perturbationibus verbis a tergo rejectis?... — Existimandum est autem, illud : *Et vos inhonorastis me*, non illis solis dictum esse, verum etiam iis qui semper ignominia eum afficiunt, et facinoribus quae contra rectam Dei rationem committunt, et factis quibus injuriam Christo, qui est justitia, faciunt: et iis qui operibus quae imbecillitate et infirmitate perficiunt, Dei vim et virtutem puerum est Servator, contemnunt et improbant. Christus enim Dei virtus est. Omni etiam qui sapientiam repudiam et spernit, dici potest illud : *Vos ne inhonorastis;* quandoquidem Christus etiam est sapientia. Quin etiam cum aliquem oporteat, quantum in ipso est et pro virili parte, cum omnibus hominibus pacem habere, ut etiam dicat illud propheta: *Cum iis qui oderunt pacem, eram pacificus.* Ps. cxix, 7; et sumenda sit pax illa Dei quae omnem sensum mentemque superat, Philip. iv, 7, et custodit cor atque intelligentias ejus, qui eam recepit: et tamen pugnax sit quidam, mordetque et accuset, atque comedat proximum, ejusque in mente perturbationum ad seditionem spectantium plena sunt omnia, huic etiam tali hæc dicantur : *Vos inhonorastis me.* Pax enim nostra Christus est. Præterea quoniam *omnis qui mala agit, odit lucem, et non venit ad lucem,* Joan. iii, 20; lux autem est is qui dixit: *Ego sum lux mundi,* Joan. viii, 12; non est dubium, quin is qui mala agit, lucem contemnens, Christum contemnat, hoc etiam ipse auditurus: *Et vos inhonorastis me* (ORIGEN. ejusd. Evang. Exposit.).

de un frívolo amor propio. Yendo tras de Jesus se tiene mas alta y noble ambicion. Se aspira no á la gloria que procuran los hombres sino á la que Dios proporciona ; no á una gloria incierta, sino á otra segura ; no á gloria limitada, sino infinita ; no á gloria pasajera, sino eterna. Despreciando la gloria terrena es como los discípulos verdaderos de Jesus caminan hacia la gloria del cielo. Poniendo, como su divino Maestro, el interes carísimo de su reputación, en manos de Aquel que puede tan solo afiguarlo, aguardan con profunda confianza el dia de su justicia. Llegará ese dia tan hermoso para ellos, en el que, á la faz del cielo y de la tierra, el Dios á quien sirvieron les revestirá con su propia gloria. Y los que les perseguian y calumniaban, severan siendo objeto de oprobio, ¡ qué confusion será la suya¹ ! »

1. La Luz. loc. cit. — Habens dæmonium, qui est rex super omnes filios superbi, superbus est et se extollit querendo gloriam suam : *Ego autem non sic, non enim quero gloriam meam, sicut simulatores, qui se ostendunt et querunt videri quod non sunt. Et vere non querit, qui semetipsum exinanivit formam servi accipiens.* Non quæsivit in isto mundo gloriam, nec ullam magnificentiam; venit enim ut doceret omnem mundi gloriam contemnendam. In quantum homo est loquens, dicit: *Ego non quero gloriam meam, solus enim Deus est, qui potest gloriam suam querere absque culpa et peccato; alii autem non nisi in Deo. Sed est qui querat veram et debitam gloriam meam et judicet,* scilicet judicio discretionis, id est a gloria vestra humana, et secundum seculum discernat et separat, scilicet Pater meus, qui me et glorificantes me remunerat et vos omnes qui me non glorificant damnat. Cum itaque Filius Dei multa signa faceret, et virtutes multas ostenderet, gloriam suam non quæsivit, ut nos ejus exemplo instructi discamus de bono quod agimus non gloriari; et cum a Patre omne judicium sibi datum esset, illatas injurias Patris judicio servavit, ut nobis insinuaret quantum nos esse patientes debemus, dum se ulcisci non vult et ipse qui judicat. Accepta ergo contumelia, meditemur in opere vocem Domini illam: *Ego non quero gloriam meam: est qui querat et judicet.* Et quia, secundum Gregorium, cum malorum perversitas crescit, non solum prædicatio frangi non debet, sed etiam augeri; ideo Domi-

Para que comprendais bien las dos reglas de nuestra justificacion que basadas en la conducta misma del Señor acabo de exponeros, permitidme emplee una comparacion tornada en el órden de la materia. Sabeis en que consiste un seguro contra incendios. En el contrato que se celebra entre el que asegura y el asegurado, se conviene en que en caso de incendio el asegurado será reintegrado completamente de las perdidas que haya experimentado ; pero se tambien se dispone que no podrá dicho asegurado sacar beneficio alguno del daño que haga sufrido, aprovechándose de él para salir ganancioso. Tiene derecho á que se le indemnice del daño sufrido, pero nada mas. Y si se arreglare de modo que recibirse una indemnizacion superior á la perdida que hubiese experimentado tal indemnizacion sería un solo. Pues bien tal es precisamente la regla que nos ha de servir para medir el tanto de separacion que exigir debemos caso de ser calumniados injustamente : no debemos mas que ser reintegrados en la buena fama ó reputacion que ántes teniamos y no pretender á pretexto de la calumnia de que fuimos objeto hacernos valer mas de lo que valemos, ni adquirir honores que no merecemos. Y esto, repito una vez mas, sin que resulta, al ménos por culpa nuestra, ningun perjuicio á nuestros mismos detractores. Qué si acaso pierden ellos en consideracion á causa de los insultos

nus, postquam habere dæmonium dictus est, prædicationis sua beneficia largius impedit. In quo ostenditur magna Christi benignitas, quia illis a quibus tantum receperat convitium, non negavit suæ doctrinæ beneficium ; unde dicit : *Amen, amen, id est fideliter dico vobis, si quis sermonem meum servaverit, non solum fide, sed etiam vita et opere, mortem non videbit, id est non experietur, in æternum, hoc est aeternæ mortis amaritudinem, sed vitam habebit æternam* (LUDOLPH. Vita D.-N. J.-C. 4. p. c. 84, n. 9). — Ex occasione thematis : *Ego non quero gloriam meam, est qui quærat*, ostendatur : 1º Quare vana gloria fugienda sit, nempe quia vana, falsa, noxia Deo et nobis est. 2º Quomodo, si nos eam fugiamus, Deus illam quærat, faciendo, ut magis honorificemur a Deo et hominibus, uti ex virtutis sanctorum passim colligitur (LOHNER Biblioth. Index conc. Dom. Pass.).

quenos dirigieron, ó por haberse sabido que esos insultos no eran sino calumnias, que no seamos nosotros de ello responsables. No hay necesidad sino de que no seamos nosotros mismos los que les desprestigiamos intencionadamente para ensalzarnos con su anodamiento.

Conclusion. — Hé ahí pues como hemos de obrar, con Nuestro Señor bien lo que concierne á nuestros insultadores, bien en lo que á los calumniadores se refiere. Es preciso ceñirse ó limitarse á soportar los primeros, sin contestarles siquiera. Esto es generalmente lo mejor que podemos hacer en tales casos. Respecto á los calumniadores, es preciso negar sencillamente sus calumnias, para conservar intacta nuestra buena fama, sin tratar de amenguar la de ellos, ni de aumentar la nuestra, atribuyéndonos, con ocasion de las calumnias de que fuimos objeto, méritos de que carecemos. Dos grandes lecciones, dos lecciones excepcionalmente prácticas, claras y precisas se sacan de esto. Haciendo de ellas la regla de nuestra conducta, aseguraremos la paz de nuestro corazon acá en e mundo, adquiriremos meritos infinitos para el cielo y seremos para nuestros semejantes modelos de edificación constante. Perdonando, en fin, de todo corazon á nuestros enemigos las ofensas que nos hayan inferido, Dios nos perdonará las nuestras y nos recibirá á la hora de la muerte en el seño de su misericordia. Amen.

DOMINGO DE PASION

CUARTO DISCURSO

Proponense los Judios apedrear a Jesus que se oculta y sale del Templo.

- I. Causas de la furiosa malicia de los Judios. — II. Porque se oculta Jesus. — III. Misterios que encierra su salida del templo.

Acabais de escuchar, amados hermanos mios, la narracion de una de las discusiones mas celebres que Jesus tuvo con los Judios.